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Werken op uurbasis
 
De afgelopen weken beheerste de eikenprocessierups het 
natuurnieuws. Van oude dames die de rups met een brander te 
lijf gingen tot paniek omdat vuilverwerkers de rupsen niet meer 
wilden accepteren. In Woerden, waar Jos Kromwijk bezig is met het 
verwijderen van de laatste nesten, hebben ze daar geen last van. Hij 
doet het werk voor de gemeente al zeven jaar. “Dat scheelt volgens ons 
een heleboel. Doordat wij vroegtijdig zijn ingeschakeld, is het nooit 
uit de hand gelopen, zoals in gemeenten waar ze er jaren niets aan 
hebben gedaan. Hier zie je eigenlijk nooit stammen, zoals op de foto, 
die helemaal vol zitten.”
Kromwijk doet het meeste zuigwerk met een dertig meter hoge 
hoogwerker die op een Valtra is gebouwd. Deze wordt het meest 
ingezet voor het snoeiwerk, maar in het voorjaar de laatste jaren dus 
ook veel voor het verwijderen van de eikenprocessierups. Het voordeel 
van de trekkerhoogwerker is dat hij gemakkelijk overal naar toe kan 
rijden en ook op onverhard terrein nog goed uit de voeten kan. Door de 
grote horizontale reikwijdte kan hij ook op veel manieren een boom in. 
“We werken als het druk is ook met een gewone wielhoogwerker, maar 
daarmee ben je lang niet zo flexibel. Vaak beschadig je dan veel meer 
takken, omdat je er niet zoals met deze giek omheen kunt draaien.”
In Woerden en omliggende gemeenten moet hij elk jaar ongeveer 
400 eiken bijhouden. Daarnaast werkt hij nog in een groot aantal 
gemeenten die wat verder liggen, zoals Abcoude en Loosdrecht. Al 
dat werk doet hij op uurbasis. “Aannemen en vechten om werk is niet 
meer van deze tijd”, vindt Kromwijk. “Er zijn zo weinig mensen om het 
werk uit te voeren dat je het toch niet kunt aannemen.” Inschrijven op 
bestekken doet hij sowieso niet. “Dat kan niet bij dit werk, want een 
inspecteur van de gemeente kan wel aangeven dat er drie nesten in 
een boom zitten, in de praktijk kom je op hoogte vaak weer nieuwe 
tegen. Dan krijg je discussie of je er drie of vijf hebt weggezogen en 
waarom dat zoveel kost. Het gebeurt ook dat wij in een boom die 
vlakbij staat van boven een nest zien, terwijl hij volgens de opdracht 
vrij is. Dan heb je dus weer discussie. Daarom nemen we dit werk nooit 
meer aan. Wij werken op basis van vertrouwen en laten ons per dag of 
per uur inhuren. Op kaarten geven we dan precies aan welke bomen 
we hebben gedaan en hoeveel nesten we hebben verwijderd.”
Problemen met het afvoeren van de opgezogen eikenprocessierups 
heeft hij niet. “Wij leveren in plastic boxen aan bij Cyclus en dat verwerkt 
ze. Ik denk wel dat ze de hele box verbranden, want we krijgen steeds 
nieuwe aangeleverd.”
Opvallend vindt hij dat steeds meer natuurlijke vijanden de 
rupsen beginnen te ontdekken. “We zien steeds meer nesten die 
opengetrokken zijn. Je merkt dat mezen en merels de rupsen als 
voedselbron hebben ontdekt. Mooi, maar het is voorlopig nog niet 
afdoende. Met een paar rupsen zitten ze vol, terwijl er honderden in 
een nest zitten. Maar het begin is er. Als wij het dan ook bijhouden, kun 
je het als gemeente prima onder controle houden. Dan is paniek zoals 
elders nergens voor nodig.”
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